
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 20. april 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 470
Det fremgår af læserbrevet ”Skråt op med skemaer og tal – det er da totalt ligegyldigt”, 
Effektivt Landbrug, den 27. marts 2023, at ”Er der mangler i skemaerne, udfylder MST 
selv de manglende tal med »standardtal«, for »ellers bliver de aldrig færdig med det hele 
i databasen«! for eksempel er der i 2021 rettet i samtlige tal fra blandt andet Hjørring-, 
Herning-, Fredericia Kommune – og en masse andre steder, hvor der er rettet en hel del 
af de tal, kommunerne har »glemt« at beregne”. Er det korrekt at Miljøstyrelsen har rettet 
i de indberettede tal fra de nævnte kommuner og i bekræftende fald, hvorfor udstedes 
der ikke sanktioner for forkert indberettede tal som der f.eks. udstedes ved forkerte tal i 
landbrugets indberetning af gødningsregnskaber?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Carsten Bach (LA).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på carsten.bach@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand

1/1

Offentligt
MOF Alm.del - Spørgsmål 470

Miljø- og Fødevareudvalget 2022-23 (2. samling)


